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Geachte heer Lieverse,

Op 8 februari 2024 heeft u raadsvragen ingediend over raadsvragen m.b.t. voorbereiding gemeente op komst 
van asielzoekers. Met deze brief geven wij u antwoord op uw vragen.

Vraag 1.
Is bekend welke vluchtelingen naar Lansingerland komen? Of: Hoe zorgt het college voor de juiste mix?
Het maakt nogal verschil of het gezinnen betreft (vaak geen enkel probleem) of alleenreizende mannen 
(levert vaak openbare ordeproblemen op).
Antwoord
Nee dat is nu nog niet bekend.
De voorkeur van de gemeenteraad voor het opvangen van gezinnen is bekend bij het COA en ook opgenomen 
in de bestuursovereenkomst van de gemeente met het COA over de nieuwe noodopvanglocatie. In de prak
tijk zijn gezinnen een relatief beperkt deel van de vluchtelingen die een asielaanvraag doen bij de vijf 
landelijke aanmeldcentra. Landelijke cijfers laten zien dat de meeste bewoners van de opvangcentra 
jongere volwassen mannen zijn maar ook steeds meer jonge vrouwen. De meeste asielzoekers komen uit 
Syrië, Turkije en Eritrea.

In de Bestuursovereenkomst tussen COA en Lansingerland over de nieuwe noodopvanglocatie, is oorspron
kelijk afgesproken dat er geen alleenstaande minderjarige vreemdelingen (AMV) worden geplaatst.
Echter de nieuwe opgave voor de gemeente om ook 38 opvangplekken te realiseren voor deze doelgroep, 
zou mogelijk aanleiding kunnen zijn tot het heroverwegen van deze afspraak. AMV (0-18 jaar) komen zonder 
gezaghebbende ouder(s) naar Nederland (Q4 2023; instroom 2007 AMV bij aanmeldcentrum Ter Apel).
Elke minderjarige vluchteling krijgt vervolgens een voogd van de organisatie Nidos. Voor de realisatie van 
opvangplekken voor AMV gaat de voorkeur in eerste instantie uit naar kleinschalige woonvoorzieningen en 
pleeggezinnen (COA en Nidos). Veiligheid, bescherming en intensievere begeleiding zijn namelijk 
belangrijke thema’s bij de opvang van AMV.
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Vraag 2.
Is er nagedacht in de Driehoek (Burgemeester, openbaar ministerie en politiechef) over hoe de komst van 
de extra vluchtelingen vorm te geven? Dat gaat bijvoorbeeld over een kennismaking met College, met 
vrijwilligers en berichtgeving naar inwoners.
Antwoord
De Spreidingswet (officiële naam: de Wet gemeentelijke taak mogelijk maken asielopvangvoorzieningen) 
heeft de gemeente een structurele wettelijke taak geven bij de opvang van asielzoekers. De gemeentelijke 
opvangopgave is 446 opvangplaatsen in totaal te realiseren voor asielzoekers, waarvan 38 opvangplaatsen 
voor AMV. De veiligheidsadviseur van de gemeente is actief betrokken bij de realisatie van de noodopvang- 
locatie en sluit aan bij het overleg van de burgemeester, politie en gebiedsofficier van het Openbaar 
Ministerie. Alleen knelpunten op het gebied van de openbare orde en veiligheid worden geagendeerd voor 
dit overleg. Het onderwerp asielopvang heeft vooralsnog alleen een informerend karakter. Vanwege het 
belang van tijdige en volledige communicatie naar de inwoners heeft de gemeente in november vorig jaar 
samen met het COA een informatie-avond georganiseerd. Aansluitend is een Klankbordgroep gestart van 
bewoners, gemeente en het COA die de komst van de nieuwe asielzoekers meehelpt voorbereiden. Over de 
mogelijke inzet van vrijwilligers wordt door de gemeente en het COA gesproken met het Vrijwilligers 
Informatie Punt.

Vraag 3.
Is er nagedacht over Q en A’s die van pas komen in contact met de pers of met inwoners?
Antwoord
Ja daar is over nagedacht.
Op de site van de gemeente staat alle actuele informatie over de opvang van asielzoekers en meer speci
fieke Q en A’s. Intern wordt zowel ambtelijk als bestuurlijk een zelfde communicatielijn aangehouden.
Alle persmomenten van de wethouder worden inhoudelijk goed voorbereid mede op basis van actuele 
Q&A’s.

Vraag 4.
Wordt overwogen om een wijkagent een taakaccent AZC te geven? De praktijk in Nederland laat zien dat 
dit buitengewoon goed kan werken.
Antwoord
De wijkagent is actief betrokken bij het beheer van de huidige crisisnoodopvanglocatie door het COA en zal 
dat blijven ook voor de nieuwe noodopvanglocatie. Dit geldt ook voor de Buitengewoon Opsporings
ambtenaar en wijkregisseur van de gemeente.

Vraag 5.
Is door het COA nagedacht hoe vluchtelingen van het openbaar vervoer gebruik maken en boodschappen 
doen?
Antwoord
Het COA verstrekt aan de bewoners van opvangvoorzieningen een wekelijkse financiële toelage voor het 
kopen van voedsel, kleding en andere persoonlijke behoeften zoals reizen met het OV.
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Vraag 6.
Komt er een beeldvormende raadsvergadering, en zo ja, hoe wordt deze inhoudelijk vormgegeven? 
(eventueel raadsleden bij betrekken)
Antwoord
De gevolgen van de inwerkingtreding van de spreidingswet (inclusief taakstelling) zijn besproken in het 
college van B&W op 27 februari 2024G. Er is besloten een beeldvormende avond in te plannen waarin de 
gemeenteraad geïnformeerd wordt over de gevolgen van de inwerkingtreding van de Spreidingswet.

Wij verwachten dat wij met deze brief antwoord hebben gegeven op uw raadsvragen.

Met een vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van Lansingerland

Gemeentesecretaris
drs. Pieter van de Stadt 
Burgemeester
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